



## **Aziza AKHMOUCH**

Head of Division Cities, Urban Policies and Sustainable Development, Centre for Entrepreneurship, SMEs, Regions and Cities

Aziza Akhmouch is the Head of the Cities, Urban Policies and Sustainable Development division within the Centre for entrepreneurship, SMEs, Regions and Cities of the OECD. She oversees a team of 30+ experts providing governments with new data, evidence, analysis and guidance in a wide range of urban policies to foster smart, inclusive, competitive and sustainable cities. Amongst others, she oversees the OECD metropolitan and National Urban Policy Reviews, and a broad range of thematic work related to housing, transport, cities and inclusive growth, cities and environment, metropolitan productivity and governance, and localising the Sustainable Development Goals. Aziza Akhmouch spearheaded the OECD Principles on Urban Policy and the OECD Water Governance Initiative. She also manages the OECD Champion Mayors Initiative for Inclusive Growth, the OECD Roundtable of Mayors and Ministers, and the OECD-UN Habitat-Cities Alliance National Urban Policy Platform. She holds a PhD and Ms Degree in Geography, specialised in Geopolitics from the University of Paris 8-Vincennes, and a Master's degree in international relations.

### **Social media accounts:**

**X:** @Akhmouch ; @OECD\_Local

**LinkedIn :** [linkedin.com/in/akhmouch](https://www.linkedin.com/in/akhmouch)

---

## **Aziza AKHMOUCH**

Cheffe de Division Villes, Politiques Urbaines et Développement Durable Centre pour l'Entrepreneuriat, les PME, les Régions et les Villes

Mme Aziza Akhmouch est Cheffe de la Division Villes, Politiques Urbaines et Développement Durable au sein du Centre pour l'Entrepreneuriat, les PME, les Régions et les Villes de l'OCDE.

Elle supervise une équipe de 30+ experts chargés de conseiller les gouvernements avec la production de nouvelles données, d'analyses et de recommandations dans de nombreux domaines de politiques urbaines afin de promouvoir des villes intelligentes, inclusives, compétitives et durables. Elle supervise notamment les examens des politiques urbaines et métropolitaines de l'OCDE, ainsi qu'un large éventail de travaux thématiques sur le logement, les transports, les villes et la croissance inclusive, les villes et l'environnement, la productivité et la gouvernance métropolitaines et l'approche territoriale des objectifs de développement durable. Aziza Akhmouch a impulsé le développement des Principes de l'OCDE sur les politiques urbaines et est à l'origine de la création de l'Initiative de l'OCDE sur la gouvernance de l'eau. Elle gère également l'Initiative des Maires Champions de l'OCDE pour la croissance inclusive, la Table Ronde des Maires et des Ministres de l'OCDE et la Plate-forme nationale de politique urbaine OCDE-ONU Habitat-Cities Alliance. Elle est titulaire d'un Doctorat et DEA en géographie, spécialisée en géopolitique de l'Université Paris 8-Vincennes, et d'un DESS Affaires internationales de l'Université Paris-Dauphine.

### **Réseaux sociaux :**

**X:** @Akhmouch ; @OECD\_Local

**LinkedIn:** [linkedin.com/in/akhmouch](https://www.linkedin.com/in/akhmouch)